

“ပေါက်ဖော်မေတ္တာ”

ကုမ္ပဏီတိုင်း(ယူနန်)မြန်မာ့ဝန်ထမ်းများအားနည်းပညာပညာပေးဆွေးနွေးမှုသင်တန်းကိုပွင့်လှစ်

ဤသတင်းစာသတင်းအရ (သတင်းထောက်လျှောက်မှု) ယခုရက်ပိုင်း ကုမ္ပဏီမြို့တွင် ၂၀၁၇ခုနှစ်ကျမ်း(ယူနန်)-မြန်မာ ဇီဝရက္ခဗေဒစစ်ဆေးမှုနည်းပညာပညာပေးဆွေးနွေးသင်တန်းကို ဖွင့်လှစ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သုတေသနဆွေးနွေးပွဲသင်တန်းကို ယူနန်ပြည်နယ်ပြည်သူ့အစိုးရမှဦးဆောင် ကျင်းပပြီး ယူနန်ပြည်နယ်ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဦးစီးဌာနမှ ဦးဆောင်စီမံကာ ယူနန်ပြည်နယ်ပြည်ထွက် ရောဂါစစ်ဆေးရေးဌာနမှ ဦးစီးဌာနမှ အထောက်အကူပြုကျင်းပခဲ့သည်။ ရည်ရွယ်ချက်မှာ ကျမ်း-မြန်မာ ဇီဝရက္ခဗေဒစစ်ဆေးသည့် အတွေ့အကြုံကို ဖလှယ်ရန်ဖြစ်သည်။ လုပ်ငန်းအတွင်းတွေ့မြင်ရင် ဆိုင်ရသည့် နည်းပညာအခက်အခဲများကို ဆွေးနွေးဖြေရှင်းခဲ့ပါသည်။ သုတေသနသင်တန်းတွင် မြန်မာနိုင်ငံစိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့်ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန စိုက်ပျိုးရေးရုံးနှင့် မွေးမြူရေးမှ သင်တန်းသား(၁၂) ဦးပါဝင်တက်ရောက်ရန် ဖိတ်ခေါ်ခဲ့ပါ

သည်။ သုတေသနအကြောင်းအရာများတွင် ဇီဝရက္ခဗေဒစစ်ဆေးရေးခေါင်းစဉ်သင်ကြားရေး၊ ဖလှယ်ဆွေးနွေးမှု၊ ယူနန်၊ တိုက်နစ်စသည့်နေရာများသို့ ကွင်းဆင်းလေ့လာခြင်းများပါဝင်ခဲ့ရာ အစီအစဉ်ကို နိုဝင်ဘာလ(၁၀)ရက်နေ့အထိ ဆက်လက်လုပ်ဆောင်ခဲ့သည်။

ယူနန်နှင့်မြန်မာနိုင်ငံ၏သွင်းထုတ်ကုန်တိုးချဲ့ခြင်းကြောင့် နှစ်ဦးနှစ်ဖက်၏ ဇီဝရက္ခဗေဒ စစ်ဆေးမှုနယ်ပယ်၏ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအလားအလာမှာ အလွန်ကြီးမားလှပါကြောင်း ယူနန်ပြည်နယ် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဌာနမှ ဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူကပြောကြားသည်။ ကျမ်းမြန်မာနှစ်ဖက်မှ ကိုယ်စားလှယ်များသည် ဇီဝရက္ခဗေဒစစ်ဆေးရေးကြီးကြပ်မှု၊ နယ်ခြားဇီဝရောဂါစစ်ဆေးမှုစသည့် လုပ်ငန်းများအပေါ် အကြံပေးချက်များတင်ပြပြီး စစ်ဆေးရေးနည်းပညာအဆင့်ကို အတူမြှင့်တင်ကာ တရုတ်-မြန်မာ နှစ်နိုင်ငံပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးကိုတိုးချဲ့နိုင်စေရန် မျှော်လင့်ထားပါ

ကြောင်း ယူနန်ပြည်နယ်ပြည်ထွက်ရောဂါစစ်ဆေးရေးဌာနမှ ဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူကဖော်ပြခဲ့သည်။ ယခုအကြိမ် သင်တန်းဖြင့် နှစ်ဖက်မှကုန်သွယ်မှုဖြောင့်ဖြူးရေး၊ ရောဂါစစ်ဆေးနည်းပညာအဆင့်မြှင့်တင်ရေးအတွက် အထောက်အကူပြုမှုများ လုပ်ဆောင်ပေးနိုင်ရန် မျှော်လင့်ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံသင်တန်းသားကိုယ်စားလှယ် အောင်မျိုးနိုင်ကပြောကြားသည်။ ယူနန်ပြည်နယ်ပြည်ထွက်ရောဂါစစ်ဆေးရေး ညွှန်ကြားရေးဦးစီးဌာနမှ ကိုနိုးဂဏန်းစု ဆောင်းချက်အရသိရသည်မှာ-တရုတ်မြန်မာ နှစ်ဖက်ကုန်သွယ်ရေးအတွင်းတွင် စိုက်ပျိုးရေးကုန်ပစ္စည်းပမာဏမှာ (၆၀%)အထက်ရှိကြောင်း သိရပါသည်။ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ယူနန်ဂိတ်နှင့် မြန်မာစိုက်ပျိုးကုန် ပုံမှန်ကုန်သွယ်ရေးမှာ အသုတ်ပေါင်း(၇၀၀၀)ခန့်၊ ကုန်ပစ္စည်းတန်ဖိုးအမေရိကန်ဒေါ်လာ သန်းပေါင်း(၃၀၀)ရှိခဲ့သည်။ နယ်စပ်ပြည်သူ့အပြန်အလှန်ဈေးမှာ အသုတ်ပေါင်း(၆)သိန်း၊ ကုန်ပစ္စည်းတန်ဖိုး အမေရိကန်ဒေါ်လာ



သန်းပေါင်း(၁၀၀၀)ရှိခဲ့သည်။ ယခုနှစ်ကုန်သွယ်မှုပမာဏမှာ(၃၀%)ခန့်တိုးမြှင့်နိုင်မည်ဟုခန့်မှန်းထားသည်။ ယခုနှစ်ပိုင်း ယူနန်ပြည်နယ်ပြည်ထွက်ရောဂါစစ်ဆေးရေးဌာနမှ ဦးစီးဌာနနှင့် မြန်မာနိုင်ငံသင်တန်းဆိုင်ရာဌာနများသည် ချစ်ကြည်ရေးအသွားအလာရှိနေပါသည်။ ရောဂါစစ်ဆေးကာကွယ်ခြင်း၊ သွင်းထုတ်ကုန်အရည်အသွေးကြီးကြပ်ခြင်း စသည့် အပိုင်းကဏ္ဍများတွင် အလွန်ထူးချွန်သော အကျိုးသက်ရောက်မှုရှိသည့်

ဖလှယ်မှုနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုရှိခဲ့ပါသည်။ ယခင်နှစ်နိုဝင်ဘာလတွင် ကျမ်းမြန်မာ သွင်းထုတ်ကုန်ရောဂါစစ်ဆေးမှုဖလှယ်သုတေသနသင်တန်းကို အထောက်အကူပြုကျင်းပခဲ့သည်။ နှစ်ဖက်နှစ်ဖက်သွင်းထုတ်ကုန်အရည်အသွေးလုံခြုံမှုအာမခံစွမ်းအားကိုမြှင့်တင်ခြင်း၊ နှစ်ဖက်နှစ်ဖက်ကုန်သွယ်ရေးပုံမှန်ဆက်လက်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်နိုင်ရန် ထပ်မံလုပ်ဆောင်နိုင်ခြင်းအတွက် ကောင်းမွန်သောစင်မြင့်ကိုတည်ဆောက်ပေးထားနိုင်ခဲ့ပါသည်။

“ဆက်ခံခြင်း”

ကျူးလီဖန်။ ။ “လီစူးအဆိုအက၏ဆွဲဆောင်မှုကို လူအများပိုမိုခံစားစေနိုင်ရမည်”

ဟေးလုံထမ်ဘေးတောင်ခြေက ဟွာကော်တောင် အပန်းဖြေစခန်းအတွင်းတွင် လူငယ်နှစ်ဦးက မီးလုံမြေတွင်းဘေးတွင် ဝမ်းသာစွာဖလှယ်နေကြသည်။ တစ်ယောက်က ဘူးသီးတေးဂီတဖြင့် နားဝင်ချိုသောတေးသီချင်းများ တီးမှုတ်နေသည်။ ဤလူငယ်သည် ယူနန်တွင်နာမည်ကျော်ကြားသော “မြစ်သုံးချောင်း” အဖွဲ့

ထဲက တစ်ဦးဖြစ်သည်။ ရှေးဟောင်းမြို့၊ ဇန်လီစူးတိုင်းရင်းသား အဆိုအကဖြစ်ပဲ့ ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်ဆက်ခံသူ ကျူးလီဖန်ဖြစ်ပါသည်။ (၃၅)နှစ်အသက်ရှိသောကျူးလီဖန်သည် ယူလုံခရိုင် မင်ရင်းရွာသားဖြစ်ပါသည်။ ငယ်စဉ်က တစ်အိမ်သားလုံးညစာစားပြီးချိန်တွင် အဖွဲ့လိုက်မီးလုံမြေတွင်းဘေးတွင်ထိုင်ပြီး စကားပြောအပန်းဖြေ

ကာသီချင်းဆို၊ အကကနေကြသည်ကို သူ၏အတိတ်တွင်ရှိခဲ့သည်။ ငယ်ငယ်ကတည်းက ကြားဖူးနားဝရှိသောကြောင့် လီစူးတိုင်းရင်းသားအဆိုအကများအပေါ် အထူးစိတ်ဝင်စားလာခဲ့ပါသည်။ ၂၀၀၄ခုနှစ် ဇွန်လမှာ ကျူးလီဖန်သည် “မြစ်သုံးချောင်း” အဖွဲ့ကို ဖွဲ့စည်းတည်ထောင်ခဲ့သည်။ (၂)နှစ်အချိန်ဖြင့် လီစူးတိုင်းရင်းသားတေးသီချင်း၊ ဆက်ခံ

သူမဲ့ဖြစ်တော့မည် တေးသီချင်းများကို စုဆောင်းခဲ့သည်။ သို့သော် သူကမလုံလောက်သေးဟု ထင်မြင်ခဲ့သည်။ လီစူးတိုင်းရင်းသားအဆိုအကကို စစ်မှန်စွာ ဆက်ခံနိုင်ရန်အတွက် ၂၀၀၈ခုနှစ်တွင် ပေးကျင်းသို့ ကျူးလီဖန်နှင့်အဖွဲ့သားများမှာ သွားရောက်သင်ကြားလေ့လာခဲ့သည်။ ယင်းကာလအတွင်းကျူးလီဖန်သည် လီစူးတိုင်းရင်းသားခေါင်းစဉ်ရုပ်ရှင်တွင် ပါဝင်ခဲ့ပြီး ရုပ်ရှင်အခွင့်အရေးဖြင့် နုကျန်း၊ တီချင့်စသည့် နေရာရှိလီစူးတိုင်းရင်းသားကျေးရွာများသို့ဝင်ရောက်ခဲ့သည်။ နေရာအနှံ့ လီစူးတိုင်းရင်းသားများ၏မတူသော ဓလေ့အကျင့်များနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအခြေခံများကို လေ့လာသိကျွမ်းခဲ့သည်။ ကျူးလီဖန်နှင့်အဖွဲ့ဝင်များမှ ထုတ်ပြန်ရိုက်ကူးသောသီချင်းအယ်လ်ဘမ် «မြေရာတေးသံ•ပြန်လာသည်ကိုမျှော်» သည် အများပြည်သူ၏ အသိအမှတ်ပြုခြင်းခံခဲ့သည်။ သီချင်းအယ်လ်ဘမ်ရောင်းချနှုန်းသည် (၅)သောင်းချပ်ကို ထိုးဖောက်နိုင်ခဲ့ပြီး ပြည်တွင်းရိုတေးသီချင်းဝပ်ဆိုက်(၅၀)ခုနှင့် ပြည်တွင်းKTVများတွင်တပြိုင်တည်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ စင်ကာပူ၊ ထိုင်း၊ မြန်မာ စသည့်နိုင်ငံများသို့ ယဉ်ကျေးမှုဖလှယ်သင်ယူရန် ဖိတ်ကြားခြင်းခံခဲ့ရပါ

သည်။ ၂၀၁၅ခုနှစ်ကျူးလီဖန်သည် ဒေသဒြပ်မဲ့ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ် လီစူးအဆိုအကဆက်ခံသူအဖြစ် သတ်မှတ်ခြင်းခံခဲ့ရသည်။ ထိုနှစ်တွင် ရှေးဟောင်းမြို့၊ဇန်ဖန်စိန်းယဉ်ကျေးမှုဖြန့်ချိရေးကုမ္ပဏီလီမိတက်ကို တည်ထောင်ခဲ့သည်။ ယူနန်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ ရိုးရာအနုပညာ(၈၀)ကျော်နှင့်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး နုကျန်း၊ တီချင့်စသည့်နေရာများသို့ “သီချင်းသံဖြင့် တောင်တွင်း၏တိုင်းရင်းသားယဉ်ကျေးမှုကိုနိုးဆော်” ခေါင်းစဉ်ရုပ်ရှင်လှုပ်ရှားမှု စသည့်အစီအစဉ်များကို အမြဲသွားရောက်လုပ်ဆောင်ခဲ့သည်။ “အခုအိမ်ထောင်ရေးခက်ခဲတဲ့လီစူး တိုင်းရင်းသားကလေးငယ်များဟာ အပန်းဖြေစခန်းကိုလာပြီး လီစူးအဆိုအကကို သင်ယူနေကြပါတယ်။ အခုကျောင်းသား(၂၀)ဦးရှိနေပါပြီ။”ဟု ကျူးလီဖန်က ပြောသည်။ မိမိ၏ နှစ်ပေါင်းများစွာ စုဆောင်းခဲ့သော တန်ဖိုးရှိသောအတွေ့အကြုံများကို ဤကလေးများထံ ထိထိရောက်ရောက်သင်ကြားပေးစေလိုပါသည်။ ထို့အတူ လီစူးတိုင်းရင်းသား အဆိုအကယဉ်ကျေးမှု၏ ဆွဲဆောင်မှုကို လူအများအားပိုမိုခံစားလာစေလိုပါသည်။

